



Protokół Nr 9/2025
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi Rady Gminy Wierchosławice
w dniu 23 czerwca 2025 r.

Miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Wierchosławice (I piętro - pok. nr 15)

Posiedzenie rozpoczęło 23 czerwca 2025 r. o godzinie 08:39, a zakończono o godzinie 08:46 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 3 członków Komisji:

Obecni:

1. ~~Piotr Bieś~~
2. ~~Barbara Knapik~~
3. ~~Konrad Marszałek~~
4. Dawid Mocny
5. Tomasz Rodak
6. Krzysztof Wiśniewski

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

- Małgorzata Moskal – Wójt Gminy
- Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta Gminy

1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Tomasz Rodak. Przywitał zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji.

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

Przewodniczący Komisji poinformował, że Radni wraz z materiałami na Komisję otrzymali proponowany porządek posiedzenia, innych propozycji do porządku posiedzenia nie było.



Głosowano w sprawie:

Przyjęcie porządku posiedzenia.

Wyniki głosowania

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (3)

Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 27 maja 2025 r.
4. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Wierchosławice za 2024 rok.
5. Wolne wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia.

3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 27 maja 2025 r.

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie.

Pytań oraz uwag do protokołu nie było.



Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 27 maja 2025 r.

Wyniki głosowania

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (3)

Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek

4. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Wierchosławice za 2024 rok.

- Przewodniczący Rady Gminy Wierchosławice **Dawid Mocny**: odniósł się do kwestii debat oksfordzkich i wyraził nadzieję, że pojawi się również w kolejnym raporcie. Następnie skierował pytanie do Pani Wójt – jaka kwota jest zabezpieczona na organizację? W tamtym roku wiem, że była bardzo duża kwota z tego funduszu alkoholowego, czy w tym roku też będzie?

- Wójt Gminy Wierchosławice **Małgorzata Moskał**: odpowiedziała, że też będzie. Ligi debatanckie są realizowane przez Gminne Centrum Kultury, które jest jakby wykonawcą lig. Na wniosek nauczycieli, dyrektorów, wychowawców, ale też rodziców i uczniów przenieśliśmy z początku roku właśnie na wrzesień – październik te ligi, ponieważ biorą udział klasy 7-8 w tych ligach debatanckich, a wiemy o tym, że wtedy jest tak naprawdę test ósmoklasisty. W związku z przygotowaniami do tych testów nie chcielibyśmy dzieci obciążać dodatkowym stresem, ta liga jest jednak trochę stresująca, bo są tam wypowiedzi, debaty przed publicznością. To angażuje nie tylko czas, ale też stresuje młodych ludzi z wypowiedziami, więc przenieśliśmy w tym roku na ten termin i liczymy, że będzie duża frekwencja, bo już się pytają o te ligi, chcielibyśmy je sfinansować, bo to jak najbardziej wpisuje się w zakres profilaktyki alkoholowej.



- Przewodniczący Komisji **Tomasz Rodak**: zapytał, czy ligi debatanckie będą finansowane lub współfinansowane przez Gminę, czy przez Centrum Kultury?
- Wójt Gminy Wierchosławice **Małgorzata Moskal**: odpowiedziała, że profilaktyka alkoholowa to są pieniądze Gminy, organizatorem będzie Gminne Centrum.
- Przewodniczący Rady Gminy Wierchosławice **Dawid Mocny**: zadał pytanie odnośnie organizacji – w tamtym roku było tak, że każda debata była podzielona na inny dzień, czy zostajemy w tym roku przy tej formule, czy nie lepiej byłoby zrobić, żeby na przykład skoncentrować trzy debaty w jeden dzień i zrobić ten dzień takim dniem debaty, zaprosić więcej osób, żeby mogły popatrzeć jak to wygląda?
- Wójt Gminy Wierchosławice **Małgorzata Moskal**: jeżeli Państwo macie takie sugestie to prosiłabym porozmawiać z Panem Dyrektorem, który jest odpowiedzialny za samą organizację, bo my jako Gmina nie jesteśmy organizatorem z racji obowiązków, które też tutaj mamy, nie będziemy jakby wkraczać w ten zakres. Myślę, że można tę formułę jak najbardziej zmienić, nie jest ona sztywna, tak żeby wszystkim odpowiadała, ale po prostu trzeba porozmawiać. Myślę, że kontakt z Panem Dyrektorem Gminnego Centrum byłby stosowny.
- Przewodniczący Rady Gminy Wierchosławice **Dawid Mocny**: bardzo się cieszę, że ta formuła będzie kontynuowana w tym roku. Jest jeszcze jedna rzecz, która chciałbym żeby się pojawiła – Młodzieżowa Rada Gminy. Chciałbym zapytać, czy do Pani Wójt wpłynęły jakieś wnioski od Radnych co do zmian przy Statucie? Czy ten Statut gdzieś może ewoluować, czy jest perspektywa, żebyśmy w najbliższym czasie procedowali?
- Wójt Gminy Wierchosławice **Małgorzata Moskal**: tak naprawdę nie wpłynęły żadne wnioski, żadne zastrzeżenia, informacje dotyczące Młodzieżowej Rady. Natomiast po rozmowie wewnątrz Urzędu i z prawnikami mamy też swoje spostrzeżenia i musielibyśmy je mocno skorygować. Wynika to z dwóch rzeczy – pierwsza to jest tak naprawdę Zarządzenie tzw. dotyczące ustawy Kamilka, jesteśmy przygotowani na pracę z osobami nieletnimi. Natomiast tutaj należałoby wdrożyć jakiegoś opiekuna, ponieważ jakiegokolwiek wyjazdu tej Rady, nawet przejazd do domu jest obciążony tym, że musi być opieka.
- Zastępca Wójta Gminy Wierchosławice **Wojciech Aleksander**: chyba, że osoba pełnoletnia byłaby w Radzie i ona by opiekowała się pozostałymi.
- Wójt Gminy Wierchosławice **Małgorzata Moskal**: jesteśmy na etapie jeszcze tutaj przemysleń. Pani prawnik ma nam przygotować Statut. Chcielibyśmy również zrobić zmiany w Statucie Gminy, więc automatycznie prace wynikałyby przy jednym i drugim. Pozwólcie Państwo, że zaproponujemy jeszcze duże zmiany do tego Statutu, bo to jakby wynikło z rozmów z osobami doświadczonymi, które już taką Radę prowadziły.



5. Wolne wnioski.

Dyskusji nie było.

6. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 9 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:

Karolina Ducinowska

Przewodniczący Komisji:

Tomasz Rodak